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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért kezelik olyan mostohán a Közép-magyarországi régiót?” címmel a Házszabály 91.
§-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Bajnai Gordon nemzeti fejlesztési és gazdaság i
miniszterhez. A kérdésre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Ma Magyarországon még „gyerekcipőben” jár a megújuló energiaforrások felhasználása.
Ezért a közeli jövőben jelentős változásokra, nagyarányú fejlődésre, fejlesztésekre van
szükség. A hagyományos energiaforrások felől a megújuló energiaforrások irányába val ó
elmozdulás megtörtént, de az ebben a témában kiírt pályázatok mennyisége, terület i
támogatottsága, és a támogatások mértéke nem megfelelő .

Tisztelt Miniszter Úr!

Azon senki nem lepődik meg, hogy Németországban egy családi ház esetében az ajtók,
ablakok, tetők és falak jobban szigetelnek. Az viszont elgondolkodtató, hogy ugyanennek a
háznak a fíítési energiafelhasználása körülbelül negyed akkora, mint egy hasonló
magyarországinak .

Azon is el kell gondolkodnunk, hogy jól teszi-e a kormány, hogy a lakossági gázfogyasztás
növelését célzó gáztározók, nemzetközi gázvezetékek építésére százmilliárdos forrásoka t
szán, amíg a gázfogyasztás mérséklésére csak fillérek jutnak.

Figyelembe véve a hazánkat is érintő orosz-ukrán gázvitát, az energia hatékonyab b
felhasználásának lehetőségét, és a hazánkra jelenleg jellemző nagymértékű
munkanélküliséget, úgy gondolom, hogy egész Magyarország területén ösztönözni kell a
megújuló energiaforrásokra való áttérést .

Ezzel nem csak környezeti szempontok érvényesülnének, de a megvalósuló fejlesztések
révén, a jelenleg égető problémát jelentő munkanélküliség is bizonyos mértékig megoldódna.

Ehhez az szükséges, hogy olyan pályázatok kerüljenek kiírásra, amelyek hazánk egés z
területét lefedik, mindenki számára egyenlő esélyt biztosítva.



Ezért elfogadhatatlan a számomra, hogy a Környezet és Energia Operatív Program keretében

kiírt pályázatok (4 .1 .0 és 5 .1 .0) esetében kihagyták a Közép-magyarországi területet .

A Közép-Magyarországi Operatív Programról (KMOP -2007-3 .3 .3) sem mondható el, hogy
ezt a térséget preferálná, mivel alig négy hónapig volt nyitva, és a rendelkezésre áll ó

keretösszeg (1,82 milliárd forint) is igen csekély volt .

Tisztelt Miniszter Úr !

Azt látom, hogy a Közép-magyarországi régiót mostohagyermekként kezelik, és ez a térség,

jelentős projektekből marad ki . Ez számomra elfogadhatatlan, érthetetlen. Ezért kérem,

válaszoljon az alábbi kérdéseimre.

1. Mik a kormány indokai, hogy az említett KEOP pályázatokból Közép-magyarorszá g

kimaradt?
2. A márciusban kiírásra kerülő 4.2.0 és 4.4.0 esetében, várható-e módosulás e

tekintetben?
3. Miért gondolja a kormány, hogy a Budapest és vonzáskörzetében tevékenyked ő

vállalkozások, intézmények elfogadhatónak tartják, hogy kimaradnak ezekből a

konstrukciókból?
4. Miért nem veszi észre a kormány, hogy amennyiben a Közép-magyarországi régió i s

pályázhatna, azzal még több munkahely jönne létre?

Várom megtisztel ő válaszát!

Budapest, 2009 . február 5 .

SzatmaTYyof
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